
Zápis 
ze 102. výjezdního zasedání předsednictva GA AV konaného dne 22. září 2010 

v Nových Hradech 
 

Přítomni: dr. J. Gabriel, doc. L. Petráňová, dr. V. Rudajev, Ing. L. Horníček, A. Černá 
Omluven: prof. K. Štulík 
 

1) Novým členem Dozorčí rady Grantové agentury Akademie věd ČR byl dne 
07.09.2010 jmenován zástupce Rady pro výzkum, vývoj a inovace (RVVI) 
prof. Ing. Karel Pospíšil, Ph.D., kterého RVVI doporučila. 

2) PGA vzalo na vědomí abdikaci Ing. Pavla Janáčka, PhD., který rezignoval 
na členství v OR 9 – Humanitní a filologické vědy. Od 01.07.2010 byl 
jmenován do funkce ředitele ÚČL a podle Statutu GA AV, článku 6, odst. 8 
nemůže být ředitel pracoviště členem oborové rady. 

3) Mgr. Ondřej Hovorka, Ph.D. rezignoval na své členství v OR 5 – Lékařské a 
molekulárně biologické vědy ke dni 21.07.2010 z důvodu ukončení 
pracovního poměru na MBÚ. PGA vzalo abdikaci na vědomí. 

4) A. Černá předala PGA protokoly Kontrolního odboru KAV o výsledcích 
kontroly použití účelové podpory na řešení grantových projektů. Kontrola 
hospodaření se uskutečnila na těchto pracovištích: ÚT AV ČR, FSS MU, 
ÚIACH AV ČR, SRS ČR, SÚJCHBO, v. v. i., Mendelova univerzita v Brně, 
následná kontrola čerpání dotace byla provedena na MÚ AV ČR a ÚCHP AV 
ČR. PGA vzalo zjištěné nesrovnalosti na vědomí. 

5) Komise pro etiku vědecké práce na svém zasedání dne 25.06.2010 
revokovala svoje usnesení ke kauze duplicity návrhů projektů. Komise mění 
své původní usnesení a uvádí, že k etickému pochybení došlo, neboť 
navrhovatel neuvedl v listu D – související návrhy projektů, že návrh 
shodného projektu byl též podáván ke GA ČR. 

6) Ing. Dagmar Bartošová, zástupce rodiny MUDr. Vlasty Kálalové – Di Lotti 
požádala GA AV o doložení vlastnictví autorského práva k vydání rukopisu 
literárního díla, které bude výstupem juniorského badatelského grantového 
projektu. 

7) PGA projednalo žádost doc. Hudce o potvrzení, že proplacení částky 17 982 
Kč z grantového projektu za cestu do Kanady je uznaným nákladem. 
Vyjádření PGA bude dokladem pro finanční úřad. Podle zjištění kontrolní 
skupiny nebylo proplacení cesty zdůvodněné, prokazatelné a bylo v rozporu 
s uzavřenou smlouvou. PGA si vyžádalo písemné vysvětlení výše 
uvedených nejasností a dodání kopie cestovní zprávy z cesty do Kanady. Na 
základě doplněných informací PGA rozhodlo potvrdit proplacení cesty za 
uznaný náklad. 

8) PGA vzalo na vědomí informaci o navržených členech OR, kteří byli 
požádáni o pokračování členství v OR ve druhém funkčním období, příp. 
o prodloužení členství na další dva roky. Všichni navržení s pokračováním 
souhlasili kromě prof. Trávníčka z OR 4 a Ing. Frouze z OR 6. PGA pověřilo 
sekretariát GA AV rozesláním jmenovacích dekretů těmto členům OR. 



9) PGA projednalo a schválilo předložené žádosti řešitelů projektů o změny ve 
složení řešitelských týmů a přesuny finančních prostředků. Zamítnuta byla 
pouze žádost o souhlas  s nákupem dvou netbooků. Důvodem je ukončení 
řešení projektu v prosinci 2010. 

10) Další zasedání PGA se bude konat podle potřeby. 
 
 
 
 
 
Zapsala: A. Černá   Schválil: J. Gabriel 

 


